
PROTOKOLL

Mötesdatum
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Ordförande Håkan Nilsson

Justerande Ann-Marie Johansson

Justerat av

Sekreterare Sandra Hedman
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Organ FoU-rådet
Sammanträdesdatum 2022-02-21
Datum för anslags 
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nedtagande

2022-05-12
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Regionens hus

Signerat med Formpipes Signeringsportal 

Utdragsbestyrkande

Plats och tid Teams kl. 08:30-11:00

Beslutande ledamöter Håkan Nilsson (C) (Ordförande)
Ann-Marie Johansson (S)
Catarina Espmark (M)

Övriga närvarande Bodil Landstad (FoU-direktör)
Anders Byström (Tf. Regiondirektör (§ 5-6))
Camilla Simonsson (AT-chef (§ 4))
Henrik Jonsson (Projektledare (§ 7))
Pelle Håkansson (Enhetschef)
Sandra Hedman (Sekreterare)

Utses att justera Ann-Marie Johansson

Justeringens plats och tid Digitalt ,  2022-04-20   09:00

Protokollet omfattar §§1-10
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ÄRENDELISTA
§1 Föregående protokoll
§2 Vad av justerare och tid för justering

§3 Initiativärende från Ann-Marie Johansson (S) om konsekvensanalys av större andel 
privata vårdgivare

§4 Information om pågående utredningar om tjänstemannaorganisationen kopplat till 
FoUU

§5 VälTel projektet
§6 Statusrapport om samverkansavtal MIUN
§7 Återkoppling om VFU-platser
§8 Uppföljning av sökande till regionaliserad läkarutbildning
§9 Sammanträdestider
§10 Övriga frågor
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§1

Föregående protokoll

Sammanfattning
Protokoll från FoU-rådets möten den 6 december 2021 och den 17 september 2021 är 
justerade.

Förslag till beslut
Protokoll från FoU-rådets möten den 6 december 2021 och den 17 september 2021 läggs till 
handlingarna.

Beslut
Protokoll från FoU-rådets möten den 6 december 2021 och den 17 september 2021 läggs till 
handlingarna.
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§2

Vad av justerare och tid för justering

Sammanfattning
Ann-Marie Johansson utses att justera dagens protokoll.
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§3

Initiativärende från Ann-Marie Johansson (S) om konsekvensanalys av 
större andel privata vårdgivare (RS/823/2020)

Sammanfattning
Ann-Marie Johansson (S) inkom den 7 december 2020 med ett initiativärende till 
regionstyrelsen. Initiativärendet behandlades på regionstyrelsen den 26 januari 2021, § 10. 
Regiondirektören fick då i uppdrag att utreda om andelen alternativa utförare påverkar 
regionens forsknings- och utbildningsverksamhet. På FoU-rådets senaste möten har rådet fått 
information om pågående arbete med utredningen och har framfört synpunkter. Camilla 
Simonsson, AT-chef, presenterar nu förslag till rapport. De synpunkter rådet framförde på sitt 
möte den 6 december 2021 har beaktats.

Ann-Marie Johansson tycker att underlaget är betydligt bättre än tidigare versioner och att det 
nu motsvarar den intention styrelsen hade i sin begäran. Hon framför önskemål om att 
underlaget kompletteras med några korta strecksatser som summerar vad som fortsatt behöver 
arbetas med. Till exempel vilka delar som skulle behöva tittas närmare på i 
förfrågningsunderlaget. Vidare kan det behöva bevakas vilka åtgärder som behöver vidtas om 
de alternativa utförarna blir fler.

Bodil Landstad, FoU-direktör, påtalar att det kan bli svårt att justera något i 
förfrågningsunderlaget den omgång som nu pågår men att det är upp till regionstyrelsens 
presidium att bedöma i mars. 

FoU-rådets ledamöter tycker att det vore intressant att fundera vidare på hur man skulle kunna 
stimulera mer forskning hos andra utförare. Även om det på sikt måste landa i ett 
förfrågningsunderlag tycker rådet att det vore intressant med en redovisning av översiktliga 
möjligheter. Bodil får i uppdrag att fundera till FoU-rådets möten under hösten.

Beslut
FoU-rådet uppdrar till FoU-direktören att justera rapporten utifrån de synpunkter som 
framförts och sen överlämna rapporten till regionstyrelsens presidium inför kommande 
regionstyrelse.
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§4

Information om pågående utredningar om tjänstemannaorganisationen 
kopplat till FoUU

Sammanfattning
På FoU-rådets möte den 6 december 2021 fick rådet information om det nya projektkontoret 
samt en kort information om pågående översyn av regionstabens organisation. Rådet 
beslutade att bjuda in Anders Byström, tillförordnad regiondirektör, till detta FoU-råd för att 
informera mer om pågående utredningar och kopplingen mellan dessa.

Anders informerar att i översynen av regionstabens organisation har man bland annat tittat på 
tidigare organisationsstrukturer och de beslut och överväganden som låg till grund för 
förändringar av dem. Det har också genomförts intervjuer med chefer, strateger och olika 
nyckelpersoner. En längre dialog med regionledningen genomfördes i februari. En slutrapport 
kommer att presenteras senare i vår. Hänsyn behöver tas till förslag om ny politisk 
organisation som ska behandlas i fullmäktige senast i juni. Med anledning av Anders nya 
uppdrag som tillförordnad regiondirektör har förutsättningarna för arbetet delvis förändrats 
men ambitionen är att vara klar med arbetet i stort enligt plan. Beslut om ny organisation ska 
tas av regionstyrelsen.

Anders informerar också om den redan genomförda utredningen om en etablering av ett 
projektkontor. Där en ny enhet nu har startat upp som är placerad på FoU-avdelningen. Det 
nya projektkontoret kommer att kunna stärka regionens förmåga att arbeta strukturerat, 
effektivt och långsiktigt med regionens projektverksamhet. Förhoppningen är också att kunna 
jobba med projekt inom fler verksamheter än tidigare.

FoU-rådets ledamöter tycker att det är bra att det genomförs en grundlig översyn av 
organisationen för att hitta effektiva arbetssätt och goda samverkansmöjligheter. De 
poängterar betydelsen av en tydlig organisation för den snabba digitala utvecklingen.

Beslut
FoU-rådet har tagit del av informationen, ställt frågor och lämnat synpunkter.
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§5

VälTel projektet

Sammanfattning
Anders Byström, Tf. regiondirektör, och Bodil Landstad, FoU-direktör, lyfter frågan om 
Region Jämtland Härjedalens möjlighet att fortsatta medverka i Interregprojektet VäLTeL 2.0. 
Projektet är ett samarbete mellan Östersunds kommun, Region Jämtland Härjedalen, Åre 
kommun, Mittuniversitetet och olika offentliga och privata aktörer i  Tröndelag. Östersunds 
kommun är projektägare. Projektet avslutas i augusti 2022.

Region Jämtland Härjedalen har inte kunnat leverera det som förväntas vilket också 
projektägare nu påtalat i ett brev till regionen. Den uppkomna situationen för Region Jämtland 
Härjedalen består till stor del av pandemin men också för att projektet har fått en annan 
inriktning än vad som skisserades i projektplanen.

Anders kommer att tillsammans med Bodil, författa ett brev till Östersunds kommundirektör 
och förvaltningschef för vård och omsorg, med en förklaring om svårigheter med att leverera 
som tänkt i projektet och öppnar upp för dialog om samarbete framöver.  FoU-rådets 
ledamöter tycker att det är bra att det tas initiativ till dialog om olika alternativ framåt. 
Ledamöterna tycker också att det är viktigt att i den dialogen ställa frågan hur andra parter 
kunnat leverera under pandemin. Det blir också viktigt att utreda hur det skulle påverka 
regionen ekonomisk om regionen lämnar projektet.

Beslut
FoU-rådet har tagit del av informationen och vill följa ärendet vidare på kommande möten.
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§6

Statusrapport om samverkansavtal MIUN

Sammanfattning
Henrik Jonsson, projektledare, informerar om det arbete som pågår med att tillsammans med 
Mittuniversitetet samtala om hur samarbetet mellan de båda parterna ska se ut. FoU-rådet har 
vid flertalet tillfällen diskuterat behovet av en bra samverkan mellan dessa båda parter. I 
januari genomfördes en work-shop mellan politiska företrädare för de olika organisationerna. 
Henrik tycker att arbetet löper på bra och ser ett engagemang från båda parter om att få ut 
något bra från detta arbete.

FoU-rådets ledamöter ser väldigt positivt på pågående arbete och hoppas att detta kan vara ett 
viktigt steg för en förändring. Rådets ledamöter önskar få löpande information om pågående 
arbete och ser gärna att FoU-rådet involveras i relevanta delar.

Beslut
FoU-rådet har tagit del av informationen, ställt frågor och lämnat synpunkter.
--
Bilaga till protokollet: Henriks presentationsmaterial

Beslutsunderlag
 Presentation FOU rådet
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§7

Återkoppling om VFU-platser

Sammanfattning
FoU-rådet har vid sina senaste möten följt det interna arbetet med att skapa förutsättningar för 
att kunna ta emot fler studenter för verksamhetsförlagd utbildning (VFU). Enligt avtalet 
mellan Region Jämtland Härjedalen och Mittuniversitetet ska Region Jämtland Härjedalen ta 
emot 54 studenter per termin men förra terminen lyckades regionen endast fylla 34 platser. 
Bodil Landstad, FoU-direktör, kan nu glädjande informera att Region Jämtland Härjedalen 
har lyckats fått ut alla 54 studenter för denna termin. Frågan har också lyfts om att utöka till 
64 platser. Det ses som en viktig del i kompetensförsörjningen. Ett beslutsförslag håller på att 
tas fram.

FoU-rådets ledamöter tycker att detta är ett väldigt positivt besked och ger beröm för ett väl 
utfört arbete. Rådets ledamöter tycker att det är viktigt att framgången kommuniceras Det är 
ett viktigt signalvärde både externt och internt. Rådets ledamöter ställer också frågor om hur 
diskussionerna gått kring förslaget om utökningen av platser men håller med om att det är en 
viktig för att klara kompetensförsörjningen.

Bodil har haft en diskussion med Mittuniversitetet om att gå ut med detta medialt men har 
ännu inte lyckats nå fram fullt ut.

Beslut
FoU-direktören får i uppdrag att ta ytterligare diskussioner med Mittuniversitetet om hur detta 
kan kommuniceras samt också ta en diskussion med Region Jämtland Härjedalens 
kommunikationsavdelning om samma sak.
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§8

Uppföljning av sökande till regionaliserad läkarutbildning

Sammanfattning
FoU-rådet har önskat en uppföljning om antalet sökande till den regionaliserade 
läkarutbildningen. Inför vårterminen 2021 hade antalet sökanden till utbildningen i Östersund 
minskat. Pelle Håkansson, enhetschef, informerar att allt tyder på att minskningen endast var 
tillfällig och antalet sökanden är nu tillbaka på tidigare nivåer.

Beslut
FoU-rådet har tagit del av informationen och ser positivt på detta besked.
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§9

Sammanträdestider

Sammanfattning
Ett förslag på sammanträdestider för FoU-rådets möten för 2022 har tagits fram.

Beslut
FoU-rådet ska för 2022 sammanträda enligt följande:
21/2, kl. 8.30 – 11.00
16/5, kl, 9.00 – 12.00
19/9, kl. 13.00 – 16.00
21/11. kl. 13.00 – 16.00
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§10

Övriga frågor

Sammanfattning
 Catarina Espmark lyfter frågan om betydelsen av att kommunicera forsknings och 

utbildningsfrågor på ett bättre sätt än idag. Rådets övriga ledamöter håller med och ser en 
tydlig och bred kommunikation som avgörande för att kunna simulera mer forskning och 
locka fler studenter till regionen. Rådets ledamöter vill att frågan lyfts om vad som är möjligt 
i vår organisation. Det konstateras att det är svårt att styra vad extern media publicerar men 
att det borde gå att hitta strategier för egna kanaler.
 

 Bodil Landstad, FoU-direktör, och Pelle Håkansson, enhetschef, informerar om pågående 
kommunikationsinsatser inom FoU-området. Bland annat pågår ett utvecklingsarbete om 
pressmeddelanden. Kommunikationschefen har också bjudits in till forsknings- och 
utvecklingsavdelningen. FoU-rådets ledamöter önskar en redovisning om arbetet på 
kommande FoU-råd.
 

 Pelle Håkansson, enhetschef, redovisar statistik om vilken ersättning Region Jämtland 
Härjedalen får från Mittuniversitetet för att bedriva utbildning.
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